
 Protokół Nr XXX/08
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie
z dnia 30 października 2008 roku

Otwarcie obrad – godz. 1505

Zamknięcie obrad – godz. 1851

Ad. 1
Obrady XXX sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając 
radnych, sołtysów i przybyłych gości.

Ad. 2

Na  podstawie  listy  obecności  Przewodniczący  RM  stwierdził,  że  obrady  są 
prawomocne – w sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności radnych oraz lista 
obecności sołtysów i gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu).
 
Ad. 3
Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radną Stefanię Radomińską.

Ad. 4
Nie wniesiono uwag do protokołu Nr XXVIII z dnia 30 września 2008 roku sesji RM i 
przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem:
Głosowało14 radnych:   za – 14    przeciw –  0    wstrzymał się – 0.
Nie wniesiono uwag do protokołu Nr XXIX z dnia 24 października 2008 roku sesji 
nadzwyczajnej RM przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem:
Głosowało14 radnych:   za – 14    przeciw –  0    wstrzymał się – 0.

Ad. 5
Przewodniczący RM – zapytał czy są uwagi i propozycje do dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu).
Burmistrz zaproponował zdjęcie z proponowanego porządku obrad DRUKU Nr 5 w 
sprawie opłaty od posiadania psów. Burmistrz wyjaśnił, że stanowisko wypracowane 
przez  Komisje  Rewizyjną,  Komisję  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku 
Publicznego, a także Klub Radnych „ODNOWA”, aby utrzymać wysokość opłaty od 
posiadania  psów  na  poziomie  obowiązującym  tj.  w  wysokości  40  zł.  Burmistrz 
przychyla się do powyższego stanowiska.
Przystąpiono  do  głosowania  nad  przyjęciem  proponowanego  porządku  obrad  z 
uwzględnieniem propozycji zgłoszonej przez Burmistrza: 
Głosowało 14 radnych:  za – 14     przeciw –  0    wstrzymało się – 0.

O godz. 1509 liczba radnych zwiększyła się do 15 w obradach sesji uczestniczył radny 
A. Kukurba.
Ad.6



O godz.1514 na obrady sesji przybył dyrektor GZUP w Radkowie M. Pejski.

Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres 
od 30 września  2008 roku do 29  października 2008 roku (sprawozdanie stanowi 
załącznik do protokołu).

J. Gorczycki – zapytał Burmistrza o wniosek w sprawie przyznania komputerów dla 
Tłumaczowa czy jest nadzieja na przejęcie budynku po straży granicznej i tam 
zostaną umieszczone komputery czy w obecnej sali. 

Burmistrz – wyjaśnił, że po byłym przejściu granicznym na obiektach jest marzeniem, 
aby stworzyć  Centrum Kształcenia  na  Wsiach,  jeżeli  gmina nie  będzie  do  czasu 
pozyskania wyposażenia władającą obiektami na granicy to jest nowa świetlica, która 
może przejąć zadanie. Burmistrz poinformował, że została zawarta umowa przejęcia 
obiektów,  w  których  odbywały  się  odprawy.  Burmistrz  będzie  na  spotkaniu  w 
Dolnośląskim Zarządzie Dróg i Kolei we Wrocławiu, na którym zostanie omówiony 
sposób przekazania wiaty. Burmistrz oczekuje na decyzje w sprawie obiektu, który 
jest na terenie gminy,  bo gmina jako pierwsza złożyła program o ulokowanie tam 
placówek kulturowych oraz placówek integracyjnych. 

A Kukurba – zapytał czy w ramach projektu będzie zrobiona droga i oświetlenie na 
Koloni  Leśnej.  Radny  odniósł  się  do  sprawozdania  Burmistrza  w  sprawie 
Komendantów  OSP,  którzy  nie  są  na  tyle  wykształceni,  aby  samodzielnie 
składać wnioski na pozyskiwanie środków na OSP, radny uważa, że należy im 
pomóc od strony prawnej.

Burmistrz – wyjaśnił, że projekt nie obejmuje Koloni Leśnej, Burmistrz wie, że ulica 
Kolonia Leśna jest ważna i w następnych etapach będzie ona do realizacji. 
Natomiast oświetlenie, które jest projektowane dotyczy całego pasa tej drogi i 
po zakończeniu podstawowych zadań na kąpielisku będą uzupełnione drogi 
wokół Zalewu. Burmistrz wyjaśnił, że drogi wokół Zalewu tj. na Koloni Leśnej 
spełniają cechy dróg transportu rolnego i pozyskiwanie środków na remonty 
tych dróg jest łatwiejsze. Burmistrz w sprawie Komendantów i Prezesów OSP 
uważa, że są na wystarczającym poziomie, aby mieć inicjatywę w zakresie 
potrzeby wyposażania,  realizacji  i  działań na OSP. Burmistrz chciałby,  aby 
Prezesi  OSP wzięli  na  siebie  trud  zabezpieczenia  i  złożenia  wniosku,  aby 
OSP  wykorzystało  możliwość  bycia  beneficjentem.  Burmistrz  gwarantuje 
obsługę finansową i techniczną.

Cz. Jarzyńska – zapytała czy z programu na kwotę 604 tys.  zł.  jest przewidziana 
droga do remontu z Osiedla Robotniczego na Basen. 

Burmistrz – wyjaśnił, że droga jest ujęta w projekcie, Burmistrz przedstawił kolejność 
remontu dróg, których cała sieć wyniesie 3.5 km.

O godz. 1618 Przewodniczący ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1633.



Ad.7

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  informacja  o  przygotowaniu  gminy do sezonu zimowego 
była  przekazana  do  wglądu  na  Komisjach.  Burmistrz  poinformował,  że  spływają 
oferty  firm,  które  są  chętne  do  wzięcia  udziału  w akcja  zima  2008  –  2009  roku 
(informacja stanowi załącznik do protokołu).

J. Gorczycki – zapytał o drogę na Tłumaczów, co będzie jak nie znajdzie się firma, 
która nie podejmie się odśnieżania drogi do Tłumaczowa. 

Burmistrz – poinformował, że dwie firmy złożyły ofertę na ten rok.

A.  Kukurba  –uważa,  że  zjazd  do  Tłumaczowa,  którym  ludzie  z  terenu  gminy 
dojeżdżają do pracy można we własnym zakresie nawieźć ziemi jeżeli starostwo nie 
może nic zrobić. 

Burmistrz –wyjaśnił, że droga nie jest odśnieżana, dlatego, że kierowcy odmawiają 
wjazdu na te drogę w ciężkich warunkach zimowych, na której występują spadki oraz 
brak jest  odpowiedniego sprzętu.  Burmistrz  nie  może tego problemu rozwiązać z 
powodu braku środków na finansowanie tej drogi.

J.  Gorczycki  –  przypomniał,  że  radny  powiatowy  Z.  Szkretka  w  tamtym  roku 
zapewniał o pomocy w sprawie utrzymania drogi. Radny uważa, że nie jest prawdą, 
że nic nie można zrobić, powiat nie chce i nie robi. Radny ma nadzieję, że w sprawę 
zaangażują się radni powiatowi i Starosta Powiatowy Pan M. Jagódka.  

Burmistrz - wystąpi z wnioskiem do powiatu i tradycyjnie będzie żądał utrzymania 
dróg w stanie przejezdności.

Z. Szkretka – wyjaśnił,  że obietnice nie dotyczyły stanu drogi tylko działań w tym 
kierunku, nie było spotkania Komisji  ds. bezpieczeństwa w terenie z braku zimy i 
temat nie został omówiony. Z informacji szefa do spraw bezpieczeństwa wynika, że 
odśnieżanie  drogi  kończy  się  na  skrzyżowaniu  w  Gajowie  ze  względów 
bezpieczeństwa i  braku odpowiedniego sprzętu.  Radny obiecał  wsparcie  i  pomoc 
Burmistrzowi w przejęciu drogi.

Ad.8
Burmistrz – złożył  sprawozdanie z realizacji  inwestycji  za 2008 rok (sprawozdanie 
stanowi załącznik do protokołu).
Burmistrz poinformował, że sesja listopadowa po uzgodnieniu z Przewodniczącym 
RM odbędzie się w Tłumaczowie w nowo powstałej świetlicy wiejskiej.

Ad.9
T. Pawłowski  – dyrektor  GCKSiT – złożył  sprawozdanie z działalności  Gminnego 
Centrum Kultury,  Sportu i  Turystyki  za sezon (sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu).



Ad. 10
Druk NR 1 - w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Radków na 2008 
rok

Skarbnik  Gminy  –  poprosiła  o  zmianę  treści  załącznika  Nr  3  wykaz  zadań 
inwestycyjnych  planowanych  do  realizacji  w  dziale  921  rozdział  92105  §  605 na 
wspieranie ruchu turystycznego na obszarze Gór Stołowych i Broumovskich Sten. 
Poprosiła o przyjęcie projektu uchwały.
 
Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

.
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało  15   radnych:   za – 15       przeciw –  0      wstrzymało się – 0.

Druk NR 2 - w sprawie zmiany uchwały nr XII/49/07 Rady Miejskiej w Radkowie 
z dnia 30 lipca 2007 roku w sprawie procedury uchwalania budżetu gminy oraz 
rodzaju  i  szczegółowości  materiałów  informacyjnych  towarzyszących 
projektowi budżetu

Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że jednostki samorządu terytorialnego zobowiązane są 
do przygotowania projektu budżetu gminy na 2009 rok w programie nadzorowanym 
przez  Ministerstwo  Finansów  dlatego  konieczne  jest  dostosowanie  formy 
załączników  określonych  w  procedurze  do  formy  załączników  określonych  w 
programie.  Skarbnik prosi o zmianę załącznika Nr 1 i 2.
 
Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.



B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:   za – 15       przeciw –  0      wstrzymało się – 0.

DRUK NR 3 - w sprawie podatku od nieruchomości

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie przedmiotowego projektu 
uchwały.

Burmistrz  –  wyjaśnił,  że  pakiet  uchwał  o  podatku  od  nieruchomości  i  stawek  od 
środków  transportu  był  tematem długich  i  wnikliwych  dyskusji  oraz  badań  przez 
wszystkie Komisje. Burmistrz prosi, aby spojrzenie na propozycję przedstawionych 
podatków było  dalekosiężne,  dlatego,  że  podatki  są  bardzo ważne  w konstrukcji 
budżetu.

J.  Gorczycki  –  zgadza się  z  Burmistrzem,  że  budżet  budują  podatki,  wpływy  do 
budżetu,  ale  radny nie  podniesie  palca w sprawie  podwyżki  podatku.  Radny jest 
przerażony, że firma GEO – BUD nie płaci podatków, wisi 380 tys. zł. podatku co 
daje nie podnoszenie podatku przez okres 10 lat.

Burmistrz – wyjaśnił, że podatek Pana Wiltowskiego jest zabezpieczony i obłożony, 
zostanie ściągnięty w 100% tak jak inne podatki wraz z odsetkami. Zabezpieczenia 
Pana  Wiltowskiego  obejmują  areały,  na  których  budowany  jest  kamieniołom. 
Burmistrz  wyjaśnił,  że  nie  można  mylić  konstrukcji  budżetu  z  wpływami  Pana 
Wiltowskiego bo są one zabezpieczone i zagwarantowane. 

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  przy  jednym  głosie 
wstrzymującym.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki głosowało 5 radnych: za – 
2, przeciw – 1, wstrzymało się - 2.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego  pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało  15   radnych:    za –  12       przeciw –  3      wstrzymało się – 0.



DRUK NR 4 - w sprawie stawek podatku od środków transportowych

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt  uchwały  przy  jednym  głosie 
wstrzymującym.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki głosowało 5 radnych: za – 
3, wstrzymało się – 2.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:    za –  12       przeciw –   0      wstrzymało się – 3.

DRUK NR 6- zmieniająca uchwałę nr XXXIII/288/04 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia  30  grudnia  2004  roku  w  sprawie  Strategii  Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Gminy Radków na lata 2005-2015 

Burmistrz - uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało15 radnych:    za –  15       przeciw –  0     wstrzymało się –  0.

DRUK  NR  7  -  w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  dla  członków 
ochotniczych  straży  pożarnych  za  udział  w  działaniu  ratowniczym  lub 
szkoleniu  pożarniczym organizowanym przez  Państwową Straż  Pożarną  lub 
gminę 

Burmistrz - uzasadnił przedmiotowy projekt uchwały.



Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – radny podziękował Burmistrzowi za uznanie ciężkiej 
pracy strażaków.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało15 radnych:    za –  15      przeciw –  0     wstrzymało się –    0.

DRUK NR 8 – w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu 
Kłodzkiego  w  sprawie  przekształcenia  samodzielnego  publicznego 
zakładu  opieki  zdrowotnej  pod  nazwą  Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w 
Kłodzku 

Przewodniczący RM – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektów uchwał.

Burmistrz zaproponował, aby Przewodnicząca Komisji wiodącej przedstawiła opinię 
w przedmiotowym projekcie uchwały.
 
B.  Siemczonek – przedstawiła  stanowisko  Komisji  Zdrowia,  Spraw Społecznych  i 
Porządku Publicznego w sprawie przedmiotowych projektów uchwał Rady Powiatu 
Kłodzkiego – Komisja negatywnie zaopiniowała projekty uchwał ( informacja stanowi 
załącznik do protokołu).   

A.  Kukurba  -  był  w  Lądku  na  leczeniu  gdzie  dyskutował  z  lekarzami  na  temat 
likwidowanych  szpitali  na  terenie  powiatu.  Radny uważa,  że  trzeba stworzyć  coś 
mocniejszego,  co  będzie  stało  mocno  na  nogach  zamiast  przychodni  z 
przymrużeniem oka. 

Przewodniczący RM – poprosił  o  przedstawienie  opinii  pozostałe  Komisje  RM w 
sprawie przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  negatywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
A.  Kukurba  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  głosowało  5  radnych: 
pozytywnie – 1, negatywnie - 4.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa negatywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego negatywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.



Z.  Szkretka  –  poinformował,  że  projektami  uchwał  zajmuje  się  Zarząd  Powiatu 
Kłodzkiego, radny omówił procedurę podejmowanych uchwał przez Zarząd Powiatu 
Kłodzkiego. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:    za –  14       przeciw –  1      wstrzymało się –  0.

DRUK NR 9 – w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Rady Powiatu 
Kłodzkiego  w  sprawie  przekształcenia  samodzielnego  publicznego 
zakładu  opieki  zdrowotnej  pod  nazwą  Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w 
Kłodzku poprzez likwidację w Przychodni Rejonowej w Kłodzku przy ul. 
Wojska Polskiego 16 komórek organizacyjnych:  poradnia  lekarza poz, 
gabinet  pielęgniarki  środowiskowej  rodzinnej,  gabinet  położnej 
środowiskowo rodzinnej,  punkt szczepień, gabinet medycyny szkolnej, 
gabinet  zabiegowy,  w Przychodni  dla  Służb Mundurowych  w Kłodzku 
przy  ul.  Wyspiańskiego  2  komórek  organizacyjnych:  poradnia  lekarza 
poz, poradnia pielęgniarki środowiskowej 

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  negatywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
A.  Kukurba  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  głosowało  5  radnych: 
pozytywnie – 1, negatywnie - 4.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa negatywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego negatywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało 15 radnych:    za –  14        przeciw –  1       wstrzymało się –   0.
 
O godz. 1743 Przewodniczący ogłosił przerwę.
Obrady wznowiono o godz.1753.

Po przerwie w obradach sesji uczestniczyło 14 radnych – z obrad sesji zwolnił się 
radny R. Markowicz.

DRUK NR 10  –  w sprawie  załatwienia  skargi  z  dnia  30  września  2008  roku 
złożonej przez Pana Eugeniusza Kłosowskiego na działalność Gminnych 
Zakładów Użyteczności Publicznej w Radkowie

Przewodniczący RM poprosił  o przedstawienie opinii  wypracowanej przez Komisję 
Rewizyjną.  Przewodniczący  poinformował,  że  Pan  Kłosowski  dzwonił  z  prośbą  o 
wycofanie skargi z porządku obrad.

S. Hajłasz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – odczytał protokół z posiedzenia 
Komisji  z  dnia  21 października 2008 roku.  Wyjaśnił,  że Komisja  badała sprawę i 



wypracowane  stanowisko  Komisji  Rewizyjnej  jest  uzasadnieniem  do  projektu 
uchwały. Komisja Rewizyjna uznaje skargę za niezasadną. 

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki głosowało 5 radnych: za – 
2, przeciw - 3.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało14 radnych:    za –   12     przeciw –   2    wstrzymało się -  0.

DRUK NR 11 – zmieniający uchwałę Nr XIX/158/04 Rady Miejskiej w Radkowie z 
dnia 26 marca 2004 roku w sprawie nadania Statutu Ośrodkowi Pomocy 
Społecznej w Radkowie z siedzibą w Ścinawce Średniej

Przewodniczący RM poprosił Sekretarza Gminy o uzasadnienie projektu uchwały.

Sekretarz – uzasadniła przedmiotowe projekty uchwał DRUKU Nr 11 i 12.

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:

S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało  14    radnych:    za –   14     przeciw –   0    wstrzymało się -  0.

DRUK  NR  12  –  w  sprawie  upoważnienia  Kierownika  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej  w  Radkowie  z/s  w  Ścinawce  Średniej  do  podejmowania 
działań wobec dłużników alimentacyjnych

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:



S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A. Kukurba – Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało14 radnych:    za –   14     przeciw –   0    wstrzymało się -  0.

DRUK NR 13 – zmieniający uchwałę Nr XLVII/390/05 Rady Miejskiej w Radkowie 
z dnia 28 grudnia 2005 roku w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Radków”

Przewodniczący RM poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu uchwały.

Burmistrz  poprosił  Dyrektora  Gminnych  Zakładów  Użyteczności  Publicznej  w 
Radkowie o uzasadnienie projektu uchwały.

M.  Pejski  –  dyrektor  GZUP  –  przedstawił  cztery  zmiany  dotyczące  „Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Radków”:

1. gdzie można składować odpady na posesji
2. z którego miejsca firma ma odbierać odpady
3  i  4  dotyczy  kosmetyki  i  doświadczenia  w  sprawie  zmian  harmonogramu 
wynikającego z potrzeb odbierania odpadów.

Dyrektor  wyjaśnił,  że  dużo  kontrowersji  budził  fakt  składowania  odpadów w dniu 
odbioru przy posesji i problem ze starszymi osobami, dyrektor zapewnił, że z takimi 
osobami będą zawierane umowy indywidualne na pomoc przy odbiorze odpadów. 
Dyrektor prosi  o wprowadzenie poprawek do Regulaminu, co usprawni  wszystkim 
sposób i terminowość odbierania odpadów.

J. Pabian – jest tylko jedna kwestia – kwestia zmiany umowy.

M.  Pejski  –  zaproponowana  była  w  umowie  zmiana  zapisu  dotycząca  miejsca 
odbioru odpadów, na pewno żadna z firm nie odmów, bo jest to czysty biznes dla 
firm.

Przewodniczący  RM  –  odczytał  pozytywną  opinię  Państwowego  Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego w Kłodzku w sprawie „Regulaminu utrzymania  czystości  i 
porządku na terenie Miasta i Gminy Radków”.   

Przewodniczący  RM  –  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  RM  w  sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały:



S.  Hajłasz  –  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 
uchwały.
B.  Siemczonek  –  Komisja  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Porządku  Publicznego 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
A.  Kukurba  –  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Turystyki  głosowało  5  radnych: 
przeciw – 4, wstrzymało się - 1.
B. Kuczyński – Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały.
M.  Gancarski  –  Komisja  Budżetu,  Planowania  i  Mienia  Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały przy jednym głosie wstrzymującym.

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały:
Głosowało14 radnych:    za –  11     przeciw –   3    wstrzymało się -  0.

Ad. 11 

F. Majdak zgłosił następujące problemy:

-  występujące  potopienia  na  podwórku  przy  ulicy  Kościuszki,  radny  prosi  o 
utwardzenie placu
-  brak  ujednoliconych  numerów  na  domach  oraz  brak  tablic  informacyjnych  z 
nazwami ulic i tablic informacyjnych o zabytkach w miejscowości
- zamieścić drugą tablicę informacyjną z ulicą Parkową od strony Radkowa  
- przy drodze wojewódzkiej od ulicy Mickiewicza w stronę Radkowa rośnie topola, 
która niszczy drogę, należy ją wyciąć
- umieszczenie słupa na przystanku Ścinawka Średnia - Młyn
-  radny  zorganizował  atestację  opryskiwaczy,  która  nie  odbyła  się,  prosi  o 
sprawniejszy przepływ informacji
- radny otrzymał pismo OSP informujące, że cena za dobę korzystania z sali wiejskiej 
wynosi 250 zł. Radny zapytał, kto ustalił taką cenę 
-  radny  otrzymał  zaproszenie  ze  Starostwa  na  obchody  11-go  listopada  i 
zorganizowanie pocztu sztandarowego.

Burmistrz udzielił następujących odpowiedzi :

- plac na ulicy Kościuszki należy do powiatu i w starostwie należy interweniować w 
tej sprawie, Burmistrz w sprawie stojącej wody wielokrotnie interweniował i nic więcej 
nie może zrobić 

-  Ścinawka  Średnia  ma  oznakowanie  system  MSI  a  oznakowana  numerycznie 
będzie  pod koniec roku 2009 w ramach dostępnych środków będą numerowane 
oznakowania miejscowości 

-  organizacja  ruchu -  zostały zgłoszone trzy punkty do oznakowania w Ścinawce 
Średniej problem zostanie rozwiązany. Burmistrz zarzuca radnemu, że nie zgłasza 
problemów na bieżąco



-  na terenie Ścinawka Średnia – Radków zostało zakwalifikowanych 60 drzew do 
ścięcia.  Na  wniosek  Burmistrza  został  powołany  Zespół  ds.  bezpieczeństwa  i  w 
ramach działań w tym zakresie zostało wytypowanych 159 drzew do wycięcia oraz 
topola,  o  której  mówił  radny  będzie  wycięta  jak  Dolnośląski  Zarząd  Dróg 
Wojewódzkich znajdzie środki na ten cel 

-  przystanek będzie wybudowany w 2009 roku przy drodze do Gimnazjum a ten, 
który jest na krzyżówce zostanie zlikwidowany

- dzierżawcą sali widowiskowej w Ścinawce Średniej jest OSP Burmistrz prosi sołtysa 
o  zwołanie  zebrania  wiejskiego  na  sali,  aby  pewne  problemy  sali  rozwiązać, 
przebudowa sali była zbyt kosztowna, aby miała stać nie wykorzystana. 
Burmistrz poinformował,  że 11 - listopada na hali  sportowej  w Ścinawce Średniej 
odbędzie  się  spotkanie  z  okazji  90-tej  rocznicy  odzyskania  niepodległości 
organizowane przez nauczycieli i uczniów Zespołu Szkół w Ścinawce Średniej oraz 
przez GCKSiT w Radkowie.  Burmistrz prosi  radnego aby nie robił  wyłomów tylko 
włączył się do wspólnej uroczystości.  

J. Gorczycki – odczytał wniosek, który złożył do Burmistrza w sprawie wyodrębnienia 
w  budżecie  gminy  funduszu  sołeckiego.  Radny  dowiadywał  się  w  kilku  innych 
gminach i  takie fundusze istnieją.  Radny zapytał,  dlaczego w opinii  pani  skarbnik 
wynika, że w gminie Radków takie fundusze nie mogą być utworzone.

Skarbnik - zapytała radnego jak wyobraża sobie wydatkowanie środków z funduszu 
sołeckiego.

J.  Gorczycki  –  otrzymana kwota  będzie  przez sołtysów rozliczana fakturami  oraz 
zasady rozliczenia zostaną omówione na zebraniu wiejskim sołtysa z radą sołecką. 
Radny prosi skarbnika o znalezienie środków na utworzenie funduszu sołeckiego.

A. Kukurba – odniósł się do sprawy wyboru kandydata klubu radnych „Forum” do 
pracy w Komisji Rewizyjnej,  odczytał  pismo z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i 
Administracji w sprawie złożonej skargi na Wojewodę Dolnośląskiego. Radny został 
zobowiązany przez kolegów z klubu do przeproszenia Burmistrza za wcześniejsze 
wystąpienia, które były nie na miejscu.  

Ad. 12
Nie zgłoszono.

Ad. 13

Przewodniczący RM poinformował, że do Biura Rady wpłynęły informacje z analizy 
oświadczeń majątkowych:

 odczytał  informację  z  analizy  oświadczeń  majątkowych  złożonych  przez 
radnych Rady Miejskiej w Radkowie za 2007 rok (informacja stanowi załącznik 
do protokołu)



 odczytał  informację Burmistrza z analizy oświadczeń majątkowych zastępcy 
burmistrza,  skarbnika  gminy  oraz  dyrektorów  i  kierowników  gminnych 
jednostek  organizacyjnych  za  2007  rok  (informacja  stanowi  załącznik  do 
protokołu).

 odczytał  informację  Wojewody  Dolnośląskiego  z  analizy  oświadczeń 
majątkowych  złożonych  przez  Przewodniczącego  RM  w  Radkowie  i 
Burmistrza M i G Radków (informacja stanowi załącznik do protokołu)

 odczytał  informację z analizy oświadczeń majątkowych przekazanych przez 
Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  w  Nowej  Rudzie  (informacja  stanowi 
załącznik do protokołu)

 odczytał informację z analizy oświadczenia majątkowego przekazanego przez 
Naczelnika Urzędu Skarbowego w Kłodzku(informacja stanowi załącznik do 
protokołu)

J.  Gorczycki  –  podziękował  Burmistrzowi  za  zorganizowanie  przewózu  dzieci  na 
rozgrywki piłki nożnej oraz za nową sale w Tłumaczowie. Radny poinformował, że w 
Tłumaczowie  powstaje  nowe stowarzyszenie,  które  będzie  się  zajmowało  kulturą, 
sportem. 

Burmistrz - podziękował radnemu A. Kukurbie za przeprosiny. Burmistrz w sprawie 
nowej sali w Tłumaczowie uważa, że to nie jego zasługa, lecz wyszedł kolejny krok w 
tworzenie nowej świetlicy wiejskiej.

Ad. 14

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  RM  zamknął  XXX  sesję  Rady 
Miejskiej w Radkowie.

Protokołowała: Lucyna Połowczuk
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